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SLOVO STAROSTY 

Váţení spoluobčané, 

všem Vám vinšuju poţehnané svátky vánoční proţité ve zdraví, klidu a pohodě ve svých rodinách v kruhu 

svých blízkých. Do nového roku hodně zdraví, štěstí, ať je nový rok plný úspěchů, ať se Vám splní všechny 

Vaše sny a naděje. Nechť klid a mír vládne po celý nastávající rok nejen ve Vaší rodině, ale v celé naší 

dědině.                 místostarostka Anna Vašicová 

místostarostka Anna Vašicov

 

Váš starosta, Libor Kolacia 

Váţení spoluobčané, 

Rád bych upřímně poděkoval Vám, voličům, za projevenou důvěru, kterou jste dali mně a mým 

spolukandidátům v komunálních volbách. Nechci podrobněji komentovat výsledky voleb, ty jsou ostatně 

detailněji popsány v článku místostarostky p. A. Vašicové. Určitě jste si všimli, ţe se zastupitelstvo 

obměnilo, z minulého zastupitelstva pokračuje osm členů, sedm zastupitelů v minulém zastupitelstvo 

nebylo. Stejně tak se zcela obměnila Rada obce – v nově zvolené Radě obce pokračuje jen p. Anna 

Vašicová. Nový je starosta, nová, ale zkušená je místostarostka.  

Přestoţe byly výsledky volebních stran celkem vyrovnané, bylo povolební vyjednávání krátké. Dokázali 

jsme se poměrně velmi rychle dohodnou mezi 3 nejsilnějšími stranami na vytvoření funkční „koalice“. To 

slovo nepouţívám rád, protoţe si myslím, ţe na vesnicích a menších městech se na politiku moc nehraje. Ať 

uţ je zvolen do zastupitelstva, rady či starostou kdokoliv, je jejich role velmi podobná – budou se starat o 

rozvoj obce, jak nejlépe to dovedou, a to bez ohledu na to, ze které politické či volební strany vzešli. 

Důleţité je se vţdy po volbách a následném zvolení orgánů obce vrhnout do práce, zapomenout na politické 

hrátky a vytvořit soudrţnou partu, která tahá za jeden provaz. A to si myslím, ţe se nám prozatím podařilo a 

za sebe můţu slíbit, ţe udělám vše, aby tomu tak bylo po celé volební období. 

Snad poslední malé ohlédnutí za komunálními volbami – musím velmi ocenit, ţe se v naší obci našlo cca 90 

lidí, tj. cca 10% ze všech obyvatel obce, kteří byli ochotni zapsat své jméno na volební kandidátku. To vţdy 

svědčí o jediném, v naší obci je dostatek lidí, kteří se zajímají o to, co se v ní děje, mají chuť něco pro její 

další vývoj a směřování udělat. A to se fakt hned tak nevidí – stačilo se podívat na jiné obce, kde se často 

nenašlo dost lidí ani na 1 kandidátku. Takţe velké díky všem, kteří jak se říká „šli se svou kůţí na trh“ a 

nebáli se toho, jak je ostatní ve volbách ohodnotí. 

Musím vyuţít této příleţitosti a poděkovat zastupitelům, kteří uţ nepokračují, za jejich práci. Někteří byli 

v zastupitelstvu dlouhá léta a pro obec toho hodně udělali a o spoustu věcí se zaslouţili. Jejich jména jsou 

zmíněna v jednom z článků v tomto zpravodaji vč. rekapitulace jejich činnosti. 

Nechci zde zdrţovat výčtem akcí a událostí, které se za poslední čtvrtletí podařilo uskutečnit, o tom je 

ostatně celý tento zpravodaj. Co bylo, je historie, i kdyţ i ona je důleţitá. Je lepší mluvit o tom, co bude. Rád 

bych se já, místostarostka i celá rada obce přihlásila k tomu nejlepšímu, co zatím zdobilo Louku – chceme 

zachovat všechny tradiční akce a některé tradice naopak zavést. Rádi bychom pro vás připravili na příští rok 

tolik kulturních, sportovních i jiných akcí, abyste si kaţdý mohli vybrat to, co vás zajímá a kde byste strávili 

několik příjemných chvil se svými blízkými. 

Řada akcí uţ proběhla, některé nás čekají ještě v závěru roku. Určitě bude skvělé si zajít 25.12. do místního 

kostela na varhaní koncert, chceme vám nabídnou i Popůlnoční setkání před kostelem, kde zazní několik 

koled v podání hudecké muziky a muţského sboru. Připravujeme obnovení tradičního turnaje ve stolním 

tenisu pro děti i dospělé a v neposlední řadě připravujeme Novoroční výšlap okolo Louky – třeba vám 

krátký pobyt na čerstvém vzduchu po proţitém Silvestru přijde vhod. O to vše se budou snaţit členové 

komise pro kulturu a sport a jejich spolupracovníci. Je také naší snahou do dění v obci více zatáhnou místní 

spolky, aby toho pro vás připravovali více neţ dosud. Tady musím ocenit, ţe se podařilo najít partu mladých 

lidí, kteří s nadšením připravují kulturní akci. Pokud některý z vás, spoluobčanů, má chuť se také zapojit, 

neváhejte se přihlásit nebo přijít s nápadem. 

Po svém zvolení jsem mluvil o svém cíli – udělat z naší obce místo, kde se místním dobře ţije, pro 

návštěvníky místo, které stojí za to navštívit a kde stojí za to pobýt. Čeká nás proto ještě hodně práce. 

 



. 
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USNESENÍ RADY OBCE LOUKA  

INFORMACE Z JEDNÁNÍ RADY OBCE LOUKA: 

 Rada obce Louka schvaluje dodavatele dovybavení místní JSDH v Louce Firmu 4 FIRE s.r.o., Pod Kostelem 

1278/39, 696 04 Svatobořice – Mistřín v celkové ceně 59 380,- Kč. 

 Rada obce schvaluje zakoupení 6 kg práškového hasicího přístroje (Areál Pod hájem). 

 Rada obce Louka schvaluje finanční dar pro spolek Didymos z.s. Javorník 9, 69674 Javorník na hudební festival 

NG fest v celkové výši 1 000,- Kč. 

 

 Rada obce Louka schvaluje finanční dar místnímu ochotnickému spolku k 100. výročí zaloţení ve výši 

10 000,- Kč. 

 Rada obce Louka schvaluje finanční dar pro PAHOP, Zdravotní ústav paliativní a hospicové péče, z.ú., Palackého 

nám. 293, 696 01 Uherské Hradiště v celkové výši 5 000,- Kč. 

 Rada obce Louka schvaluje pověření správce facebookového profilu Bc. Martina Kučeru. 

1.   947 

2. 1216 
3. 1329 
4. 1291 

5.   661 

6. 1165 
Počet hlasů pro 

jednotlivé strany. 

 Rada obce Louka schvaluje finanční dar místnímu ochotnickému spolku k 100. výročí zaloţení ve výši 10 000,- Kč. 

 Rada obce Louka schvaluje finanční dar pro PAHOP, Zdravotní ústav paliativní a hospicové péče, z.ú., Palackého 

nám. 293, 696 01 Uherské Hradiště v celkové výši 5 000,- Kč. 

 Rada obce Louka schvaluje pověření správce facebookového profilu Bc. Martina Kučeru. 

 Starosta informoval radu o ukončení činnosti MUDr. Miroslavy Solaříkové v Louce v ordinaci obvodního lékaře. 

MUDr. Solaříková pracuje jiţ jako důchodce v ordinaci v Hroznové Lhotě. Z důvodu nedostatku dětských lékařů jí 

přibyl obvod z Veselí nad Moravou, časově jiţ nestíhá zajíţdět do Louky. 

 Rada obce Louka schvaluje podpořit turnaj ţáků ve fotbale částkou 4 100,-Kč. na nákup cen pro účastníky. Pan 

starosta Libor Kolacia převezme záštitu nad kategorií mladší přípravka. 

 Rada obce Louka schvaluje podpořit vydávání Malovaného kraje, nekomerčního národopisného a vlastivědného 

časopisu Slovácka v roce 2023 částkou 1 500,-Kč. 

 Rada obce Louka schvaluje s platností od 1. ledna 2023 novou otevírací dobu sběrného místa (zimní: PO, ST, PÁ 

14:00-16:00, SO 8:00-12:00/ letní: PO 8:00-10:00, 15:00-18:00 ST, PÁ 15:00-18:00, SO 8:00-12:00 ) 

 

RADA OBCE: 

Ing. Libor Kolacia – starosta obce, volen počtem hlasů 9 

Anna Vašicová – místostarostka obce, počet hlasů 12 

Mgr. Monika Bělínová Ph. D. – členka rady obce, počet hlasů 10 

Ing. Bořivoj Smaţenka – člen rady obce, počet hlasů 11 

Bc. Martin Kučera – člen rady obce, počet hlasů 9 

 

Finanční výbor - Ing. Petr Maňák (předseda), Denisa Chrenčíková (členka), Jan Zajíček (externí člen) 

Kontrolní výbor – Ing. Jaromír Kostelanský (předseda), Hana Maňáková (členka), Mgr. Michal Škopík (člen) 

Stavební komise – Ing. Bořivoj Smaţenka (předseda), Ing. Jaromír Kostelanský (člen), Vítězslav Šmehlík (člen)  

Ţivotního prostředí – Ing. Josef Štědronský (předseda), František Hudeček (člen), František Sečkař (člen) 

Kulturně školská komise – Denisa Chrenčíková (předsedkyně), Mgr. Monika Bělínová Ph.D., (členka), Mgr. Tereza 

Jagošová (členka), Bc. Martin Kučera (člen), později přejmenována na Komisi pro kulturu a sport 

Školská rada – Mgr. Michal Škopík, Mgr. Tereza Jagošová, Vítězslav Šmehlík 

 

 

 

 

 

 

 

VOLBY DO 

ZASTUPITELSTVA 

Volby do zastupitelstva na 

volební období 2022 – 2026 

Volby do zastupitelstva obce Louka na volební období 2022 aţ 2026 probíhaly v pátek 23. září a 

v sobotu 24. září v prostorách OÚ v Louce v kanceláři starosty za dozoru předsedy volební 

komise pana Jiřího Suchánka, místopředsedkyně paní Miroslavy Nitramské a členek: paní 

Michaely Malečíkové, Marie Maňákové a Aleny Vašicové.  Zápis správnosti úkonů pečlivě 

zaznamenala Ing. Monika Čagánková. Voliči s oprávněným volebním právem, kterých v naší 

obci bylo 781 měli moţnost volit ze šesti stran a seskupení. Při volbách bylo voličům vydáno 

494 volebních obálek. Celkový počet platných hlasů byl 6 609. Počet volených členů byl 15.  

Za členy ZO Louka byly zvoleni za seskupení Louka náš domov Libor Kolacia, František Hudeček, 

Monika Bělínová, za Nezávislé Anna Vašicová, Petr Maňák a Bořivoj Smaţenka, za SNK Louka Martin 

Kučera, Tereza Jagošová a Vítězslav Šmehlík, za stranu KDU–ČSL Radim Buzík, František Sečkař a 

Michal Škopík. Po odstoupení p. Buzíka z funkce byl nahrazen p. Hanou Maňákovou, za seskupení 

Sdruţení občanů Louky Jaromír Kostelanský a Josef Štědronský, za Pro Louku Denisa Chrenčíková.  

Na veřejném ustavujícím zasedání 

zastupitelstva obce Louka pro volební 

období 2022 – 2026 byl zvolen starosta a 

rada obce Louka. Dle zákona byly zřízeny 2 

trojčlenné výbory. Rada obce také stanovila 

3 komise
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1. Sdruţení občanů Louky s počtem kandidátů    11 

2. SNK Louka (Sdruţení nezávislých kandidátů) s počtem kandidátů  15 

3. Louka náš domov s počtem kandidátů     12 

4. Nezávislí s počtem kandidátů      12 

5. Pro Louku s počtem kandidátů      15 

6. KDU – ČSL s počtem kandidátů      12 
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Za dlouholetou práci v zastupitelstvu děkujeme a přejeme hodně úspěchů na pracovišti, 

spokojenost a pohodu v soukromém ţivotě. 

Krizová komise:  Ing. Libor Kolacia, starosta – řídí 1. směnu 

Anna Vašicová, místostarostka – řídí 2. směnu 

Anna Pindorová, ekonomka – tajemník Krizové skupiny/zapisovatelka 

Vlastimil Horák, starosta SDH – zabezpečuje informování 

Nadp. Ing. Bc. Miroslav Šimek, MBA, velitel policie, zabezpečuje evakuaci 

Mgr. Eliška Lachnitová, ředitelka školy – zabezpečuje monitoring situace 

MUDr. František Dvorský, lékař – odborná péče o postiţené ubytované v náhradních prostorách 

František Sečkař – zabezpečuje techniku (traktor, manipulátor) 

 

PODĚKOVÁNÍ 

 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané, 

všem, co jste přišli k volbám moc děkuji za důvěru a hlas, který jste mně ve volbách dali. Při setkání s mnoha z vás 

jsem slyšela ať vezmu vedení obce. Použila bych slova P.Petra Wnuka z jednoho kázání, ve kterém mimo jiné říká 

„Lidský život je rozdělen do třech kategorií nebo lidských období, a to do dvaceti let, pak do čtyřiceti a do šedesáti let 

věku. Co je nad 60 let je takový nadstandard, takový bonus“. Já, ač myšlenkově mnohdy dokážu být jinde, prožívám už 

léta v tom nadstandardu, kdy děkujeme za každé dobré ráno. Nadstandard s sebou přináší různé neduhy a zdravotní 

problémy, pro které bych pozici číslo jedna nemohla vykonávat dle mých představ, jak bych chtěla a jak by tento post 

zasloužil. Budu se snažit své zkušenosti a vědomosti uplatnit na pozici číslo dvě tak, abych Vaši důvěru nezklamala. 

Děkuji za pochopení. Všechno dobré Vám všem.    S úctou, Anna Vašicová – místostarosta obce 
 

Touto cestou bychom rádi poděkovali všem bývalým členům za činnost a práci 

v zastupitelstvu: 

Dagmar Novotná – pracovala v zastupitelstvu obce Louka jedno volební období. Mimo úkoly členky ZO 

pracovala jako členka Kontrolního výboru. 

MVDr. Barbora Hrbáčková – pracovala v zastupitelstvu jedno volební období. Mimo úkoly vyplývající 

z členství pracovala v Kulturně školské komisi jako členka. Vypomáhala s přípravami různých kulturních a 

společenských aktivit, s přípravou „Vítání do ţivota našich nově narozených občánků“, aj. Velkou mírou se 

podílela na reţii a vydávání Luckého zpravodaje. Zpočátku pracovala v komisi ţivotního prostředí. 

Mgr. Martina Šradějová – V zastupitelstvu pracovala dvě volební období tj. 8 let. Mimo úkoly vyplývající 

z členství první čtyři roky byla členkou Kulturně školské komise, kde se podílela na kulturních, sportovních 

a společenských aktivitách. Další čtyři roky pracovala jako předsedkyně KŠK, připravovala všechny 

kulturně společenské či sportovní aktivity. Organizovala návštěvy jubilantů při příleţitosti jejich 

významného ţivotního jubilea. Připravovala vítání nových občánků do ţivota. Vypomáhala s vydáváním 

Luckého zpravodaje čtyři roky. Osm let byla členkou školské rady, kam byla delegována zřizovatelem – 

obcí Louka.  

Mgr. Jaromír Šraděja – pracoval v zastupitelstvu jedno volební období. Mimo úkoly vyplývající z členství 

pracoval v Kulturně školské komisi. 

Ing. Jiří Buzík PhD. - v zastupitelstvu pracoval jedno volební období. Pracoval jako člen Rady obce Louka, 

člen stavební komise zřízené Radou obce. Svou činností se zasadil o zlepšení s nakládáním komunálního 

odpadu, zlepšení a zefektivnění třídění, zmodernizování obecních webových stránek.  Rovněţ vypomáhal 

při organizování některých kulturních akcí pořádaných KŠK. 

Jan Zajíček – dlouholetý člen zastupitelstva obce Louka, kde pracoval 32 let. Od roku 1990 – 1994 působil 

v zastupitelstvu jako zástupce starosty.  Ve volebním období 1994 aţ 2006 byl dvakrát členem finančního 

výboru.  V období 2010 – 2014 člen Rady obce Louka. Funkci předsedy Finančního výboru vykonával od 

roku 2006 celých 16 let. Za obec Louka byl 4 roky členem Revizní komise Svazku obcí ČOV a kanalizace 

Lipov – Louka. Za třicet dva let práce v zastupitelstvu obce Louka moc děkujeme. 

Ing. Radim Buzík – dlouholetý člen zastupitelstva obce Louka. V období 2006 aţ 2018 pracoval jako 

místostarosta obce Louka. Rovněţ zastupoval obec Louku jako člen Revizní komise Svazku obcí ČOV a 

kanalizace Lipov – Louka. Ve volebním období 2018 – 2022 působil na postu starosty obce Louka. 

V zastupitelstvu pracoval téměř 25 let. Dle jím zpracované projektové dokumentace bylo realizováno mnoho 

staveb, provedeno hodně oprav ať na obecních budovách, památkách místního významu či sportovních 

areálech a zeleni. V letošním roce došlo ke změně v jeho soukromém ţivotě a s tím je spojena i změna 

bydliště. Proto podal rezignaci na členství v zastupitelstvo obce Louka a na jeho místo postoupila a v ZO 

bude pracovat kandidátka za KDU – ČSL paní Hana Maňáková.                         
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VOLBY PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY 

Předseda Senátu Parlamentu České republiky Miloš Vystrčil vyhlásil volbu 

prezidenta. Volba se bude konat ve dnech 13. a 14. ledna 2023, případné II. kolo 

se bude konat ve dnech 27. a 28. ledna 2023. V Louce bude jeden volební 

okrsek se sídlem v prostorách obecního úřadu v Louce. 

 

Do volby na prezidenta České republiky podalo přihlášku 21 kandidátů. Z toho 

12 kandidátů nesplnilo podmínky stanovené zákonem. Prezidenta tedy budeme vybírat z devíti kandidátů, a 

to dle abecedního seznamu: 
1) Andrej Babiš 

2) Jaroslav Bašta 

3) Pavel Fišer  

4) Marek Hilšer 

5) Danuše Nerudová 

6) Petr Pavel 

7) Denisa Rohanová 

8) Josef Středula 

9) Tomáš Zima 

Nyní záleţí jen na nás voličích, jakého prezidenta si zvolíme a jak nás bude prezentovat do dalších pět let 

volebního období. 

Slovo P. Petra Wnuka 

„Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj lidem dobré vůle.“ Tento zpěv andělů se ozýval nad 

betlémskými pláněmi o vánoční noci, kdyţ nebeští poslové oznamovali pastýřům narození Spasitele světa. 

Ve Starém zákoně je Pán Jeţíš označen jako „kníţe pokoje“. A my všichni touţíme po míru, po pokoji. 

Nepokoj a neklid není přítomný v „době“, jak se říká: „Taková je doba.“ Je v lidských srdcích.  

Doba se tedy můţe změnit k lepšímu jen změnou lidských srdcí. Víme ale, jak je to těţké změnit 

sami sebe, své srdce, své smýšlení, své postoje a touhy. Proto přichází na svět Bůh se svým pokojem pro ty, 

kteří jej chtějí přijmout. Nepřišel změnit svět, ale uchází se o lidská srdce. Má moc naše srdce změnit 

k lepšímu. My sami to nedokáţeme a nikdo jiný to za nás neudělá. Potřebujeme pomoc shůry a ochotu 

přijmout tento dar. 

 K nadcházejícím Vánocům přeji všem občanům Louky tento pokoj srdce, tento dar, po kterém 

všichni touţíme.         
P. Petr Wnuk, farář 

 

Památka zesnulých – Dušičky 

2. listopadu slaví Česko Dušičky – Památku všech zesnulých. Hřbitov zaplnily věnce a svíčky. Lidé 

vzpomínají na všechny, kteří jiţ nejsou mezi námi. Věřící zavítají na bohosluţby do kostelů, kaplí nebo 

přímo na hřbitov, kde v tichém rozjímání vzpomínají na své blízké zesnulé a zapalují svíčky. 

Vzpomínka na všechny věrné zesnulé je v římskokatolické církvi 

dnem liturgického roku, kdy se církev modlí za duše v očistci. 

Dle kardinála Vlka je památka zemřelých největším svátkem 

vedle Vánoc, který v Česku slaví jak křesťané, tak nevěřící a to 

vzpomínkou, ozdobením rodinných hrobů či zapálením svíčky. 

Ţivé květiny znázorňují víru a věčný ţivot a mají demonstrovat 

přesvědčení, ţe ţivot hrobem nekončí. Hořící svíce mají 

symbolizovat přítomnost zmrtvýchvstalého Krista stejně jako o 

Velikonocích nebo při mši. Vzpomínka na mrtvé je 

součástí kaţdého slavení eucharistie. Proto se v kostelech nebo 

v hřbitovních kaplích konají bohosluţby. U nás na hřbitově se 

bohosluţba slova konala v neděli 6. listopadu. Za přítomnosti věřících tuto bohosluţbu slova u hlavního 

kříţe na místním hřbitově slouţil p. Petr Wnuk. Spolu s věřícími procházel a kropil hroby svěcenou vodou. 
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Na svátky zesnulých se také pekly „kosti svatých“, bochánky či rohlíky ve tvaru kostí. 

V jiţních Čechách ještě na počátku 20. století chodili koledníci na Dušičky prosit o toto 

pečivo. 

Pečivem „dušičkami“ se obdarovávali chudí, pocestní a ţebráci u kostela. 
Dušičky nejsou v Česku státním svátkem, i tak je to ale kaţdý rok vzpomínaný den, a 

to hlavně starší generací. 

Při této příleţitosti a v návaznosti na nedávné volby do zastupitelstva obce Louka si 

vzpomeňme na zemřelé starosty, kteří odpočívají na našem hřbitově a kteří svými činy 

přispěli ke zvelebení prostředí, ve kterém máme moţnost nyní ţít. Nechť mír a klid se i 

nadále vznáší nad naší dědinou.       A.Vašicová 

               

Položení věnce k pomníku padlých 

Zástupci Rady obce Louka připomněli 104. výročí vzniku Československa v čele 

s prezidentem T. G. Masarykem v podvečer státního svátku poloţením věnce 

k pomníku padlých občanů za první světové války. Jejich památku uctili 

zapálením svíce. 

28. říjen 1918, kdy byl uznán a vyhlášen náš samostatný stát a lidé se v něm těšili 

svobodě, je potřeba si připomínat, neboť svoboda a demokracie nejsou 

samozřejmé a je nutné o ně neustále pečovat tak, aby i naše děti v budoucnu 

mohly hrdě vyvěsit naši státní vlajku za doprovodu státní hymny.  

A.Vašicová 

17. listopad 1939 

17. listopad 1939 je nesmazatelně zapsán v historii naší země. Tohoto dne vyvrcholilo běsnění nacistické okupační 

správy na území protektorátu a na přímý rozkaz Adolfa Hitlera došlo k uzavření všech českých vysokých škol na 

našem území. Co ale této události předcházelo? 

Dění, které skončilo právě 17. listopadem, začíná jiţ na jaře roku 1939 po začátku okupace. Téměř půl roku roste 

nepřátelství vůči nacistům napříč celým národem. Lidé v omezené míře stávkují, pořádají se poutě a manifestace na 

významná místa naší republiky. Jedna z těchto poutí se konala také ke sv. Antonínku v Blatnici. Důleţitou formou 

obrany nebo protestu byly tehdy i nejrůznější vtipy, anekdoty a slovní hříčky, jako např. přejmenování protektorátu na 

„protentokrát“. Vše vyvrcholilo 28. října v den 21. výročí vzniku Československa. V Praze se koná další velká 

protinacistická demonstrace, která je však rozehnána střelbou. Na místě zůstává několik těţce zraněných, mezi nimi i 

student lékařské univerzity Jan Opletal. 

V průběhu několika dní Opletal podléhá v nemocnici svým zraněním a 15. listopadu se v Praze koná jeho pohřeb. 

Studentské organice pořádají smuteční pochod Prahou, který se však změní v další demonstraci, která je opět 

potlačena pořádkovými silami. V důsledku této událostí vydává Adolf Hitler 16. listopadu rozkaz k uzavření vysokých 

škol (pouze českých) na našem území. Rozkaz je vykonán okamţitě a v noci z 16. na 17. listopadu gestapo začíná 

zatýkat studenty a pedagogy na všech vysokých školách. Vůdci studentských spolků jsou ještě toho dne popraveni, 

celkem se jedná o 9 lidí. Vysoké školy mají být uzavřeny na 3 roky a celkově je studium přerušeno 15 172 osobám a o 

práci přichází 513 profesorů a 820 dalších akademických pracovníků. 

Přes všechno úsilí tehdejších představitelů protektorátní vlády a prezidenta Háchy je také více neţ 1200 studentů 

zatčeno a deportováno do koncentračního tábora Saschenhausen. Většina z nich se vrací domů v průběhu let 1942-43, 

ale odhadem 35-40 studentů v táboře umírá. Dva roky po události je v Londýně na popud exilové vlády prezidenta 

Beneše prohlášen 17. listopad jako Mezinárodní den studenstva. Výuka na vysokých školách je nakonec obnovena 

aţ po skončení války v roce 1945. Odkaz roku 1939 nakonec přeţil dlouhou dobu a naplno se jeho symbolika 

projevila aţ po 50 letech v roce 1989…      Michal Čagánek 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Vtip
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kalamb%C3%BAr
https://cs.wikipedia.org/wiki/Protektor%C3%A1t_%C4%8Cechy_a_Morava
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Základní škola a mateřská škola Louka 

ŠKOLA?    V POHODĚ? 

Tento název je zároveň otázkou mnohých z vás. Funguje ta škola vůbec? 

Jsou nějaké změny? Je mi potěšením vám tedy představit a přiblíţit 

současné dění naší základní školy.  

Náš hlavní záměr je ten, aby se děti učily rády, naplno a aby se učily 

s rovnými šancemi.  

Pracujeme na tom, abychom vytvořili takové klima, ve kterém se všichni učí, 

kde učitelé navzájem spolupracují, rozvíjejí se a zároveň se inspirují. Určitě je 

zapotřebí sledovat nejen jak se ve škole cítíme, ale také, jaké má „škola“ 

výsledky a zda se skutečně děti něco naučily. Nedávno mne oslovil tatínek 

bývalého ţáka a sdělil mi, ţe dříve se o dětech z Louky říkalo, ţe jsou hloupé a 

ţe je moc rád, ţe v současnosti tomu tak není. Naše děti uţ skutečně nemají 

problém s přechodem na 2. stupeň ZŠ a kaţdoročně se někdo dostane na 

víceleté gymnázium, coţ je pro nás radostí. Všichni pedagogové se snaţí dostát našemu 

školnímu vzdělávacímu programu a vedou děti k tomu, ţe se Učíme pro život.  

Co tedy povaţuji u pedagogů za nejdůleţitější? Hlavně, aby měli rádi děti, zajímali se o ně, 

měli pro ně pochopení a byli vzdělaní.  

Současná vize školy: 

Chceme být školou rodinného charakteru, která bude 

inspirativní pro ostatní. Proto je jiţ zvyklostí, ţe jednou 

měsíčně uskutečňujeme „ranní setkání“, kde je celý kolektiv jak pedagogů, tak i 

dětí, zazpíváme si písničku a probereme, co je třeba.  

 Chceme být školou, kde úspěch zažije každé dítě, proto pořádáme projektový Den 

pro talenty (kde kaţdé dítě ukáţe v čem je dobré) a snaţíme se, abychom radost 

z úspěchu nalezli kaţdý den – i k tomu slouţí sebehodnocení v komunitním kruhu.  

Chceme být školou s dobrou atmosférou, kde se ţáci cítí bezpečně a kde se předchází 

negativním jevům – uskutečňujeme proţitkové třídnické hodiny.  

Chceme být školou s otevřenou komunikací, kde budou rodiče vítáni – zavedli jsme proto 

školní kavárnu – k moţnosti sdílení. Pokud by se rodiče zapojili např. do vedení krouţků, 

budeme jedině rádi. 

Chceme být školou, kde je výuka obohacena také o alternativní pedagogické 

směry. Hodiny obohacujeme o Daltonský systém, činnostní učení a několikrát v roce děti čeká pedagogika podle F. 

Ketta (proţitková, na smysl zaměřená ped.) 

V těchto letech probíhá v českém školství velká revize základního 

vzdělávání. Pro naši školu to znamená změnu ve školním vzdělávacím 

programu v oblasti nové informatiky a zavádění digitálních technologií 

také do ostatních předmětů. Pustíme se v tomto ohledu tedy nebojácně 

vpřed.  Pro ţáky to znamená, ţe se od 4. ročníku budou učit pracovat ve 

sdíleném prostředí, kódovat a šifrovat data a informace, pracovat s daty, 

budou se učit základům programování, modelování pomocí grafů a 

schémat atd.  

Protoţe je vţdy co zlepšovat, pak po materiální stránce děláme dílčí 

kroky k tomu, aby školní zahrada doslova vykvetla, lákala k pobytu v ní 

a byla maximálně dětmi vyuţívána jak při výuce (k čemu uţ nyní slouţí venkovní učebna), tak ve školní druţině či 

volnočasových aktivitách. Chceme mít takovou zahradu, která bude slouţit pro environmentální výuku a bude 

poskytovat dostatek podnětů k rozvoji dětí. Závěrem přeji ţáčkům i učitelům, aby se stále do školy těšili a měli radost 

z kaţdého společně proţitého dne.      Mgr. Eliška Lachnitová, ředitelka školy 
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ZE ŠKOLNÍCH LAVIC 

Letošní školní rok 2022/2023 začal dětem 1.září. Do 

školy nastoupilo a vyučuje se celkem 33 ţáků. Třídní 

učitelkou spojeného 1. a 2. ročníku je paní ředitelka Mgr. 

Eliška Lachnitová.  Spojeného 3. a 4. ročníku je třídní 

učitelkou Mgr. Ladislava Renčová. Paní učitelka Helena 

Strachotová je třídní učitelkou 5. ročníku. V ranní a 

odpolední druţině vychovávají děti paní vychovatelka a 

zároveň učitelka výchovných předmětů MgA. Alţběta 

Mahdalová, paní vychovatelka a asistentka Renáta 

Vyskočilová. Posilou pro školu je rovněţ netřídní paní 

učitelka Bc. Monika Podkalská, DiS. 

V odpoledních hodinách po vyučování děti naší školy 

mohou trávit volný čas v zájmových krouţcích – 

tanečním, logických hrách, ve vaření nebo Lúčánku. 

Učivo probírané ve škole si můţou děti potrénovat 

v odpoledním doučování pod vedením paní učitelek nebo 

paní asistentky.  

Během měsíců září-listopad se děti zúčastnily nejen 

anglického divadelního představení, ale i canisterapie 

nebo naučného programu Zachraňme stodoly. V září 

proběhlo společné setkání s rodiči pod názvem ,,Školní 

kavárna“. Jídelna zavoněla kávou a pečenými štrúdly od 

maminek i paní učitelek. Tentokrát si přišly popovídat 

jen maminky, sdílet nápady a zkušenosti.  

Školní kavárnu si ještě zopakujeme v měsíci květnu, kdy 

maminky bude čekat i překvapení. 

Jednou měsíčně má celá škola ranní setkání, kde si 

zazpíváme a řekneme si, co nás v měsíci čeká, na co se 

můţou děti těšit a kdo slaví narozeniny nebo svátek. 

Mnoho dalších, zajímavých akcí ještě ţáky školy, někdy i 

rodiče, čeká v průběhu celého školního roku. Pro děti to 

bude například proţitkový Mikulášký den, návštěva 

skanzenu ve Stráţnici, pasování všech dětí na čtenáře 

v místní knihovně, exkurze do Slováckého divadla 

v Uherském Hradišti, bruslení v Uherském Ostrohu (snad 

i s rodiči), Den pro talenty, recitační soutěţ, výlet celé 

školy do hvězdárny v Brně. Pro předškolní děti z MŠ 

připravujeme projekt, který se bude konat od ledna 

„Škola nanečisto“. Den dětí oslavíme jako kaţdý rok 

společně s dětmi MŠ, kdy starší děti chystají soutěţe pro 

své mladší kamarády. A mnoho a mnoho jiného.  

V měsíci dubnu proběhne ve škole za pomoci rodičů 

bazar knih, deskových a karetních her. V měsíci červnu 

nás opět čeká Škola jinak – kterou jsme v minulém šk. 

roce realizovali poprvé a podle ohlasů zamýšlíme, ţe se 

z ní stane tradice. Školní rok ukončíme opět společným 

setkáním s rodiči Pod hájem, kde zároveň děti vystoupí 

s krátkým představením.   ZŠ Louka 
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V letošním školním roce byla naplněna kapacita mateřské 

školy a navštěvuje ji 40 dětí. Z toho 20 dětí ze spádové 

obce Louka, 20 dětí z okolních vesnic, z toho 4 

ukrajinské děti, osm dvouletých dětí a jedno dítě se 

speciálními vzdělávacími potřebami. 

V 1. třídě „Ţabičky“ jsou děti ve věku od 2 do 4 let, a to 

v počtu 17 dětí. Jejich třídní učitelky jsou Bc. Iveta 

Jagošová (vedoucí učitelka MŠ, zástupce ředitelky ZŠ), 

Bc. Terezie Rektoříková a chůva k dvouletým dětem, ze 

šablon MAS Horňácko, Bc. Jana Kučerová. 

Druhou třídu „Včeličky“ navštěvuje 23 dětí ve věku od 4 

do 6 let, z toho 12 předškoláků (5 z Louky). Třídní 

učitelky jsou Bc. Lenka Šlosárová, na částečný úvazek 

pak Jana Strachotová a Denisa Chrenčíková, dále 

asistentka pedagoga k dítěti se speciálními vzdělávacími 

potřebami Ludmila Hendrychová. 

Děti se učí proţitkovým učením a tomu odpovídají 

ostatní aktivity v MŠ. V září sušily ovoce – jablka a 

hrušky, pekly jablkové záviny, děti z 2. třídy si zahrály 

pohádku „Budka.“ V říjnu děti pouštěly draka, 

vypomáhaly při hrabání listí na školní zahradě a sbíraly 

ořechy na vánoční pečení. V listopadu paní učitelka 

Lenka Šlosárová zahrála pohádku „O Smolíčkovi“, ke  

 které děti z 2. třídy postavily kulisy. Obě třídy si 

vyzkoušely upéct svatomartinské makové a ořechové 

rohlíčky.  

Mateřskou školu navštívil kouzelník Waldini, který 

zapojoval děti do jednotlivých triků. Jeho představení 

děti naprosto uchvátilo, po vykouzlení ţivého králíčka 

v klobouku a holubice v prázdné kleci prohlásil jeden ze 

starších ţáků „tyjo, ty si fakt kouzelník“. 

Celá MŠ společně vyráběla od 22.-24.11. adventní věnce 

a svícny z netradičních materiálů. V pátek 25. 11. mladý 

fotograf Pavel Lajza na přání rodičů fotil děti s vánoční 

tématikou. 5. prosince navštívil mateřskou školu Mikuláš 

s andělem a přinesli dětem dárečky. Od 6.-9.12. pekly 

děti společně s paní učitelkami vánoční cukroví (linecké, 

perníčky, vanilkové rohlíčky, kokosové pusinky, sádlová 

kolečka, klubíčka). Od pondělí 12.-16.12. byl pro děti 

připraven týdenní program „Putování za vánoční 

hvězdou“. Ve čtvrtek 15. 12. se v odpoledních hodinách 

konalo vánoční tvoření dětí s rodiči, kde si společně 

vyrobili svítícího anděla a děti předvedly, co se od září 

naučily.    Bc. Iveta Jagošová 
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Krajské asistenční centrum pro uprchlíky 

Kdyţ se náš sbor dozvěděl o výzvě 

Okresního sdruţení hasičů Hodonín, která 

spočívala v pomoci na krajském 

asistenčním centru pro uprchlíky v Brně 

(KACPU), neváhali jsme a 3.3.2022 pět 

našich zástupců absolvovalo noční směnu 

v Brně.  

Dne 19.11.2022 se dva zástupci našeho 

sboru zúčastnili posezení k poděkování za 

odvedenou práci na KACPU (krajské 

asistenční centrum pro uprchlíky), které 

organizovala Bc. Zdeňka Jandová, 

starostka KSH JMK. Na přátelském 

posezení, kde se zúčastnily různé sbory z 

JMK, které byly zapojeny na KACPU 

obdrţel kaţdý účastník pamětní list. 

Posezení se neslo ve velmi přátelském 

duchu, ačkoliv i se smutnými záţitky, na 

které jsme mohli vzpomenout ze sluţeb na 

KACPU od obyvatel Ukrajiny, kteří utekli 

před hrůzou války. Byla to pro všechny 

velmi těţká zkušenost a doufáme, ţe se jiţ 

nebude nic podobného opakovat.  

 

Dětské oddělení nemocnice Kyjov 

Mezi další příjemné akce, které sbor učinil, 

bylo předání finanční částky dětskému 

oddělení Nemocnice Kyjov, které proběhlo 

7.10.2022. Díky vysoké návštěvnosti a díky 

dobrovolným příspěvkům se mohlo dětské 

oddělení radovat z částky 45 000 Kč. 

Zástupce obce přidal k částce taktéţ věcné 

dary pro tvoření dětí během pobytu 

v nemocnici. Naše 

akce má smysl a 

jsme rádi, ţe ji 

můţeme kaţdoročně 

pořádat se stále 

přibývajícím 

zájmem.  

Foto: zdroj – 

 nemocnice Kyjov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dobročinná akce vynesla SDH Louka 2. místo  

v anketě DOBROVOLNÍ HASIČI ROKU 2022 

Sbor dobrovolných hasičů Louka se v červenci přihlásil do ankety 

Dobrovolní Hasiči Roku 2022, do které se můţou přihlásit jak sbory 

dobrovolných hasičů, tak i výjezdové jednotky. Hlavním cílem 

ankety je ocenit a finančně i věcně podpořit dobrovolnickou činnost 

hasičů i v těch nejmenších obcích a současně veřejnosti ukázat 

důleţitost a nepostradatelnost jejich zapojení mezi sloţky 

integrovaného záchranného systému a představit jejich dobrovolnou 

činnost.  

Vedla nás k tomu převáţně prezentace naší dobročinné akce a tou 

je Košt gulášů, kdy výtěţek z prodaných porcí věnujeme dětskému 

oddělení Nemocnice Kyjov. V letošním roce odborná porota 

posuzovala 128 přihlášek z celé České republiky a byl pro nás velký 

úspěch, kdyţ jsme byli odbornou porotou vybráni do finálové pětky 

v oblasti Jih Moravy. Následné pořadí oceněných určila veřejnost 

svým hlasováním. Kdyţ jsme při zveřejnění průběţného hlasování 

zjistili, ţe máme hlasy na obsazení druhého místa, nevěřili jsme 

svým očím, a to nebylo vše. Díky propagaci v naší obci, v širokém 

okolí, sociálním sítím i podpoře Nemocnice Kyjov nám první místo 

uniklo jen o 123 hlasů. 

Ve středu 16.10.2022 se uskutečnil v Brně slavnostní galavečer s 

předáváním ocenění, na kterém jsme nemohli chybět. V roli 

moderátora slavnostního večera vystoupil patron ankety Petr Rychlý 

a v rámci hudebního programu vystoupili patronka a zpěvačka Ilona 

Csáková a písničkář Pokáč. Kdyţ během promítání medailonků 

finálových sborů zaznělo SDH Louka, jako by se nám zastavila krev 

v ţilách a uvědomili jsme si, jaká čest to je pro náš sbor být na 

podiu a slyšet chválu nejen za náš dobročinný skutek, ale i chválu 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů 
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za výkony všech dobrovolných hasičů. O to 

více je nutné podotknout důleţitost sborů a 

výjezdových jednotek v obcích. Slyšeli 

jsme mnoho emotivních příběhů, převáţně 

těch smutných, kdy si ceníme našich 

kamarádů ve výjezdové jednotce a 

modlíme se, aby se vţdy v plném počtu 

vraceli ze zásahů na hasičskou zbrojnici.    

Náš sbor se s počtem hlasů 1299 umístil 

na krásném druhém místě. Obdrţeli jsme 

šek v hodnotě 55 000 Kč a také věcné 

dary. Nesmírně si ceníme této zkušenosti a 

je to hlavně díky Vám všem, kteří jste nám 

poslali hlasy. Váţíme si podpory z vaší 

strany a doufáme, ţe dobročinnou akci 

budeme moci, právě díky Vám, pořádat i 

nadále.   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SDH Louka  Foto: zdroj - hasicovo.cz 

 

Činnost JSDH Louka 

V uplynulém roce 2022 měla jednotka SDH Louka ke dni 

21.11.2022 celkem 8 výjezdů k mimořádným událostem. Naše 

jednotka vyjíţděla ke dvěma poţárům rodinného domu. Díky 

včasnému zásahu nedošlo k velkým materiálním škodám a 

ţádnému zranění osob. Dalšími zásahy byly tři výjezdy ke 

spadeným stromům, kde došlo školenými pilaři k odstranění kmenů 

z komunikace. Dva zásahy se uskutečnily na ţádost ZZS týkající se 

otevření rodinných domů. Poslední 

výjezd naše jednotka provedla na 

likvidaci obtíţného hmyzu ve stromu u 

rodinného domu. Doufáme, ţe budeme 

zasahovat co nejméně u mimořádných 

událostí.  

Zajímavostí pro naši jednotku bylo 

taktické cvičení jednotek v prostorách 

kulturního domu Louka, které se konalo 

29.11.2022. Takové cvičení jednotek 

vede převáţně k orientaci se v budově 

v případě vzniku poţáru či evakuaci 

osoby z budovy. Velitel zásahu má také moţnost se přesvědčit o 

akceschopnosti jednotky a jejich postupu při zásahu, následně jim 

sdělit své postřehy, které v průběhu cvičení zaznamenal. 

 V letošním roce došlo k výměně velitele jednotky sboru 

dobrovolných hasičů Louka, kdy dlouholetý velitel Jan Zríni podal 

rezignaci a přešel k jiné jednotce. Na jeho pozici byl jmenován Vít 

Štědronský, kterému přejeme hodně pokory a elánu k výkonu této 

funkce.      JSDH Louka 
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Myslivecký spolek Volavec Louka 

Příprava myslivce na zimu začíná jiţ v době, 

kdy končí ţně, dle tvrzení „Poslední klas do 

sýpky, první zrno do krmelce“. Náš myslivecký 

spolek v tomto aktivně spolupracuje se 

zemědělským druţstvem Agrolip Lipov, jeţ nám 

pravidelně dodává k přikrmování pozadek. To 

je odpad, který vzniká při čištění obilí. Jedná se 

o plevy, drobné kousky slámy, obilné slupky a 

zlomkové obilí. Je vhodným doplňkem při 

přikrmování, jelikoţ se jedná o dietetickou 

potravu. V místech, kde se vyskytuje řepka 

olejná, je to dokonce nutností, jelikoţ tato můţe u spárkaté zvěře 

způsobit negativní účinky při trávení a následně i při vylučování. 

Kaţdý z členů mysliveckého spolku si ke svému přidělenému 

krmnému zařízení připraví dostatek krmiva k přikrmování. Vţdy je 

vhodné vyuţít k naváţení dobrého počasí a v době strádání zvěře z 

těchto zásob přikrmovat. Dále jsou u krmných zařízení zásoby 

ostatních komodit – ječmen, oves, kukuřice či hrách. Jadrné krmivo je 

vhodné jak pro zvěř spárkatou (srnčí, dančí, mufloní), tak pro zvěř 

drobnou (zajíc polní) a pernatou (koroptev polní, baţant). U krmných 

zařízení jsou pravidelnými návštěvníky i drobní ptáci (vrabec, sýkorka 

a mnoho dalších). V pozdějších podzimních měsících se do krmelců 

dále dodává suché objemné krmivo (seno, vojtěška či letniny). Jako 

zpestření je vhodné přidat jablka, řepu či kukuřičné klasy. Naprosto nevhodné 

pro přikrmování je tvrdé pečivo. Toto venku velmi rychle vlhne a začíná 

plesnivět, coţ můţe způsobit u zvěře neţádoucí účinky. Během celého roku je 

pravidelně podávána kamenná sůl obsahující i minerály potřebné k dobré 

kondici zvěře. 

V průběhu podzimu se konají lovecké akce, převáţně společné lovy. V našich 

podmínkách se jedná především o lov kachny divoké a zajíce polního. Lov 

spárkaté zvěře probíhá individuálním způsobem.  

Při pravidelných procházkách přírodou se myslivci věnují nejen lovu a 

pozorování zvěře a přírody, ale i úklidu odpadků. Kaţdý návštěvník okolních 

lesů, polí a luk, by měl své chování přizpůsobit potřebám přírody. Chovat se 

ohleduplně, tiše a jako odměnu vyuţít pozitivní energii tohoto prostředí. V 

případě zájmu o pomoc při mysliveckých aktivitách, ochraně přírody, 

přikrmování a péči o krajinu je kaţdý vítán. 

Jako individuální přikrmování je moţné i instalování krmítek pro drobné ptactvo 

(vhodná je slunečnice, proso, ořechy a jiné) na vlastní zahradě, a jako odměna 

nám všem bude ptačí zpěv v jarních měsících.  

Koncem října byla členy mysliveckého spolku provedena výměna suchých stromů z loňské a předloňské 

výsadby. Finančně se na této aktivitě podílí Myslivecký spolek Volavec a Honební společenstvo Louka. 

Aktivně spolupracujeme s Obecním úřadem v plánování další výsadby stromů, keřů a remízků. Dále byly 

instalovány k nové obecní výsadbě "Nad Maňáky", berličky pro dravce, pro jednodušší lov myší a 

hrabošů, kteří způsobují škody na mladém porostu a polních kulturách. 

Myslivci v Louce jsou také aktivní i na kultuře obce. Podílejí se na konání tradiční Horňácké 

Svatohubertské mše. Při letošním ročníku se opět podařilo široké veřejnosti představit myslivce v jejich 

slavnostních uniformách a při mysliveckých tradicích. Jednou z předvedených tradic bylo pasování na 

lovce jelení zvěře u příleţitosti ulovení prvního kusu této zvěře.  

V roce 2023 se bohuţel neuskuteční tradiční Myslivecký ples, ale příznivce myslivosti a zejména zvěřinových pochutin 

určitě potěšíme v průběhu roku. Potkáme se na Koštu gulášů a dále na připravované letní akci, během které 

nabídneme návštěvníkům stránku kulturní i gastronomickou. O přesném termínu této akce budeme včas informovat. 

Děkujeme za podporu široké veřejnosti při ochraně přírody! S jakoukoliv připomínku či nápadem se nás nebojte 

oslovit. Myslivosti a lovu zdar!           Jan Kučera 
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100 let ochotnického divadla v Louce 

„Ochotnické divadlo v Louce slaví letos 100 let“, tato informace padla 

téměř při kaţdém mém setkání s panem Antonínem Maňákem. 

Neustále mně to někde vzadu vrtalo hlavou a říkala jsem si, ţe takové 

výročí by se mělo určitě vzpomenout. Prvním krokem bylo zamluvení 

termínu v kulturním domě. Pak jsem teprve začala pátrat v historii. 

Divadlo se hrálo v obci Louka s největší pravděpodobností okolo roku 

1890, ale záznamy se nedochovaly ţádné. Teprve jedna z prvních 

zaznamenaných her byla divadelní hra od Bognera, Pytlák Martin, která 

byla sehrána 19.11.1922. Shoda náhod nebo štěstí tomu chtělo, ţe 

vrchol oslav 100 let Ochotnického divadla v Louce proběhl právě 19. 11. 

2022 o sto let později.  

Dlouho jsme přemýšleli nad průběhem těchto oslav, aby si divák 

zavzpomínal, připomenul si starší i nová divadelní představení, aby se 

zasmál a pobavil. Rozhodli jsme se této příleţitosti věnovat celý divadelní 

víkend. 

V pátek 18.11. byl od 17.00 hodin otevřen kulturní dům v Louce pro vás, 

diváky. V celém prostoru kulturního domu byla připravena vernisáţ o 

historii a současnosti ochotnického divadla. V přísálí se návštěvníci mohli 

začíst do historie, ale také si prohlédnout spoustu starých fotografií, na 

kterých se určitě někteří i poznali. Sál byl věnován spíše současnosti.  Pod 

vedením reţiséra Antonína Maňáka se od roku 2001 sehrálo 16 

divadelních her, které se později doplňovaly zpěvem a ţivou hudbou. To 

zvedlo kvalitu ochotnického divadla v Louce na vyšší úroveň.  

Na třech místech v prostoru přísálí a sálu byly instalovány televize, na 

kterých se daly zhlédnout krátké ukázky všech divadelních představení, 

divadelní plesy a různé silvestrovské scénky. Kdo chtěl, mohl si zalistovat 

starou čí novější divadelní kníţkou a připomenout repliku, kterou někdy hrál 

nebo si na ni dobře vzpomínal. K vidění byly i programy a plakáty sehraných 

divadel. Divadelní kostýmy a kulisy kolem, mohly divákovi připomenout to či 

ono divadlo. 

Tuto působivou vernisáţ zahájil v pátek v 18.00 hodin reţisér Antonín Maňák. 

Pak následovala řízená degustace vín pana Emila Hlahůlka. Po ní byla uţ jen 

volná zábava. Celou atmosféru doplňovala ţivá hudba s Tomášem 

Hrbáčkem mladším a dalšími muzikanty, kteří nám hrávali na divadelních 

představeních. Zpívaly se i divadelní písničky, 

koštovalo dobré vínko, vyprávělo se, vzpomínalo a taky 

pojídalo. Děvčata a kluci ochotnického krouţku 

připravili na všechny tři dny opravdu bohatý raut 

slaných i sladkých jídel. Víkend stoletých oslav byl 

zahájen a celý večer se nesl v přátelské a pohodové 

atmosféře. 

Sobota 19.11. probíhala podobně. Vernisáţ byla pro 

návštěvníky otevřena od 15.00 hodin. Od 19.00 hodin 

byl v sále zahájen galavečer. V první části programu 

bylo předáno celkem sedm ocenění „Lúckých 

divadelních prken“.  Celý program byl pojatý humornou 

formou a diváky v sále příjemně naladil na následující 

divadelní představení.   

Po krátké přestávce následovala divadelní hra Markéty Harasimové Rozbité demiţony v podání místních ochotníků. 

Byla to hra z vinařského prostředí, okořeněná místním humorem. Sál plný diváků se po celý večer perfektně bavil a 

reagoval na všechny hlášky z jeviště. Po skončení programu ještě dlouho postávaly hloučky diváků v sále, popíjeli, 

chutnali a předávali si vzájemné dojmy. Na jejich tvářích bylo vidět, ţe domů odcházejí spokojení, odpočatí a 

uvolnění. A to je cíl kaţdého herce, zvláště ochotnického… 
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Neděli 20.11. jsme začali po obědě 

opět otevřenou vernisáţí a v 15.00 

hodin herci sehráli reprízu divadelní 

hry Rozbité demiţony. Sál byl téměř 

opět plný. Po celé tři dny byla 

moţnost ochutnávky jídel z rautového 

stolu a ochutnávky vín pana 

Hlahůlka. Za vše patří velký dík. 

Tak skončil víkend oslav 100 let 

ochotnického divadla v Louce. Našim 

cílem bylo diváka pobavit, vtáhnout 

do děje a nechat zapomenout 

všedním starostem. Snad se nám to 

podařilo. Velký dík patří celému 

přípravnému týmu, hercům za jejich 

herecké výkony a všem, kteří měli 

podíl na této vydařené akci.  

A co popřát ochotnickému divadlu v Louce? Aby se vţdy našli lidé, 

kteří budou s láskou a radostí v srdci divadlo hrát a rozdávat potěšení 

druhým. Aby byl sál vţdy plný diváku, protoţe bez nich by nebylo 

ochotnické divadlo. A závěrem si dovolím pouţít myšlenku pana 

Antonína Maňáka.  Přeji ochotnickému divadlu v Louce, aby ten 

stoletý plamínek divadla nikdy neuhasl a kdyţ bude jen doutnat, aby 

se vţdycky někdo našel, kdo ten plamen pořádně rozfouká na 

dalších sto let.  

Za ochotníky z Louky Jarmila Hrbáčková. 
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Letečtí modeláři 
Náš letecko-modelářský klub tady v Louce je poslední baštou nejstarší „královské“ kategorie RC-V1. Jedná 

se o modely větroňů, které se řídí pouze jedním kormidlem – směrovkou. Pro nezasvěcené by se mohlo zdát, ţe je to 

jednoduché, ale opak je pravdou. Tou směrovkou totiţ musíte korigovat i výšku především před přistáním. Jsme 

posledním klubem v ČR, který pořádá soutěţe této kategorie. Létá to deset členů z našeho klubu a někdy si jen tak 

nahodile přijede někdo zalétat z Ostravy nebo ze Slovenska. Soutěţe jsou součástí seriálu „Horňácký pohár“. 

V letošním roce se skvělými výsledky podařilo poprvé vyhrát tento pohár našemu nejstaršímu členu panu Janu 

Škopíkovi z Louky, k čemuţ mu gratulujeme.  

Druhým muţem seriálu byl Dalibor Jagoš z Louky a třetí místo obsadil Jaromír Galečka z Hrubé Vrbky. Byla to sezóna 

zajímavá ze začátku trochu komplikovaná vzhledem k počasí, ale podzimní soutěţe uţ měly příjemný průběh jako 

vţdy. Modely jsme uloţili do regálů a netrpělivě očekáváme příchod jara, abychom si zase mohli změřit síly na našem 

novém modelářském letišti, na kterém je ještě hodně práce. Komu je náš koníček blízký, tak nás můţe přijít povzbudit 

uţ na první zimní soutěţ 29. ledna 2023, bude-li přijatelné počasí. 

Přece jen tato kategorie nesnese takovou rychlost větru, jako 

u modelů, které jsou ovládány běţně čtyřmi kormidly. Kaţdý z nás má 

od nové sezóny velké očekávání, ale vítěz můţe být vţdy jen jeden. 

Sezóna bude ukončena v říjnu jako kaţdý rok „Lúckú drakiádů“ 

na našem letišti. Nezbývá neţ popřát pilotům dobrý vítr do plachet 

a vám lidem hodně štěstí a zdraví v novém roce a ať se všem daří.

      Václav Hučík 

                                                                            
Někteří členové klubu se zúčastnili soutěţí v různých místech české 
republiky. Jednalo se o soutěţe národní a taky mezinárodní. Dvě 
kategorie jsou národní „RCEP a RCEV“ a jedna „F5J“ je mezinárodní. 
Jedná se o kategorie termických větroňů s elektro pohonem 
a řízenými čtyřmi funkcemi. Jeto výškové a směrové kormidlo, 
křidélka, přistávací klapky. Uvnitř trupu je navíc výškoměr, který 
zaznamenává maximální výšku po vypnutí motoru. Chod motoru je omezen na 30 sekund, pak dojde k vypnutí 
bez moţnosti opětovného zapnutí. Takto vybavený model se pouţívá pro uvedené kategorie. 

RCEP je národní kategorie, ve které musí model létat 7 minut (na 
sekundu) přistát špicí modelu do kruhu 100 mm. Výška 
zaznamenaná po vypnutí motoru nesmí překročit výšku 190 metrů 
(pokud dojde k překročení je let neplatný). Vzhledem k přesnosti 
přistání je tato kategorie hodně dovednostní a vyţaduje spoustu 
tréninku a pevné nervy. Dvě soutěţe jsme pořádali na letišti 
v Louce v termínech 15.5. a 19. 6. 2022.  

Celý seriál měl patnáct soutěţí v různých místech naší republiky 
od Polanky nad Odrou a Trnávky v severní části přes Uničov 
a Litovel po Třebíč, Náměšť nad Oslavou a Moravskou Třebovou. 
Někteří členové v této kategorii dosáhli výrazných úspěchů. 
V celkovém pořadí ţebříčku skončil Pavel Maňák na výborném 
9. místě, Jaromír Galečka na 14. místě, Dalibor Jagoš 
na 19. místě a Škopík Jan na 24. místě. Z dílčích úspěchů 
připomenu 3. místo Pavel Maňák v Louce 15.5., 3. místo Galečka 
Jaromír v Třebíči 21.5., 1 místo Pavel Maňák v Náměšti 
nad Oslavou 22.5., 3. místo Pavel Maňák v Louce 19.6., 2. místo 
Pavel Maňák v Litovli 2.7., 2. místo Pavel Maňák v Třebíči 13.8. 

RCEV je taktéţ národní kategorie, která má stejná pravidla jako 

F5J a rozdíl je ve velikosti modelu větroně. Rozpětí modelu je 

omezeno do 100 palců (254 cm). Je to výkonnostní kategorie, 

ve které je čas letu 10 minut přesně a přeletění času je penalizováno nulou za přistání. Přistání je do kruhu 

o poloměru 0,5 metru. Rozdíl oproti RCEP je ve vypínací výšce a ta má být co nejniţší, protoţe za kaţdý metr 

od země je penalizace 0,5 bodu (půl sekundy), takţe vypnutí motoru ve výšce 120 metů je odečteno z celkového 

výsledku 60 sekund. Pilot za letu vyuţívá termického prostředí a dokáţe i z malé výšky v krouţení vystoupat 

do velkých výšek potřebných pro desetiminutový let. Celý seriál má taktéţ patnáct soutěţí a je zakončen mistrovstvím 

české republiky. Úspěch v této kategorii zaznamenal na dvojsoutěţi Jaromír Galečka v Polance nad Odrou 4.6. a 27.8 

za 4. a 1. místo se stal vítězem minisérie. Na mistrovství republiky v této kategorii, které se konalo na letišti v Trnávce 

se Pavel Maňák a Jaromír Galečka umístili ve středu výsledkové listiny. 
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 F5J je mezinárodní kategorie. Pravidla jsou totoţné 

s národní RCEV a povolené rozpětí modelu je do 4 metrů. 

V Evropě nejprestiţnější soutěţ je SAMBA CUP pořádaná 

výrobcem špičkových modelů této kategorie. Soutěţ 

se konala na letišti Horní Újezd – Cikov 27-29.5. Účastnilo 

se 140 pilotů ze 14 zemí. Náš klub zastupoval Pavel Maňák 

a Jaromír Galečka s dobrým výsledkem ve středu 

výsledkové listiny.  Další mezinárodní soutěţ byla 

na Slovensku v Holíči na letišti 30.4.-1.5. Vrcholem bylo 

mistrovství české republiky na letišti v Jehnědí 5-7.8., 

kterého se účastnilo 64 pilotů a v celkovém výsledku 

se umístil Jaromír Galečka na 19. místě a Pavel Maňák 

na 26. místě.  

Závěrem bychom chtěli pozvat všechny na akce pořádané 
naším klubem na rok 2023: 
 

• RCEP – letiště LMK Louka 30.4. 2023 

• RCEP – letiště LMK Louka 25.6. 2023 

• Hořňácký pohár F5J s mezinárodní účastí –        

..letiště LMK Louka – 29 a 30.7. 2023 

• Mistrovství České republiky RCEV – letiště LMK     

..Louka – 2 a 3.9. 2023 

• Na podzim tradiční drakiáda 

Dalibor Jagoš

 

Mužský pěvecký sbor 

Náš Muţský pěvecký sbor funguje jiţ 14 let a v 

současné době má 8 členů. Během těchto let jsme se 

zúčastnili různých vystoupení, jak domácích, tak i 

přespolních. Tento rok 

jsme vystoupili ve 

Velké nad Veličkou v 

programu 65.ročníku 

Horňáckých slavností 

2022.  

V neděli 27.11. jsme se zúčastnili doprovodného programu u příleţitosti rozsvícení vánočního stromu v Louce. 

Do konce roku si vás dovolujeme pozvat na popůlnoční zpívání před místní kostel. Budeme rádi za vaši účast a 

budeme se těšit.      Za muţský pěvecký sbor, vedoucí Jan Štefánek. 

Ročník 2004 

Závěrečnou ročníkovou akcí letošního roku byly jiţ 

tradiční Lúcké hody. V pátek zahrála rocková kapela 

Generace a v sobotu nás do nočních hodin bavila 

Slovácká kapela Romana Horňáčka z Rohatce. Nedělní 

hodová obchůzka proběhla v doprovodu Horňácké 

cimbálové muziky Romana Sokola.  

Jsme velmi potěšeni, ţe pozvání na hody do Louky přijal 

Kliment Mikulka, který také celebroval nedělní 

bohosluţbu v kostele Panny Marie Růţencové.  

Rádi bychom poděkovali všem, bez kterých bychom 

naše ročníkové akce v průběhu celého roku 

nezvládli.         za ročník 2004, Barbora Karásková 
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Český zahrádkářský svaz slaví  

Český zahrádkářský svaz byl zaloţen před 65 lety. V letošním roce 

tedy probíhají akce k tomuto výročí. Územní sdruţení ČZS Hodonín 

na svém pravidelném zasedání souhlasilo s návrhem svého 

místopředsedy pana Kozlíka uspořádat na zámku v Miloticích 

prezentaci základních organizací ČZS okresu Hodonín.  

Výstava byla součástí farmářských trhů a lidových řemesel a 

proběhla 17. a 18. září. Po domluvě pana Kozlíka s kastelánem 

milotického zámku panem Evţenem Bočkem, mimochodem 

známým autorem knih „Poslední aristokratka“, nám byl vyčleněn 

prostor v oranţerii v levém křídle zámku. Květinovou výzdobou byla 

pověřena paní Švábová. 

Součástí výstavy byla i rostlinolékařská poradna pana Soukupa. 
U vstupu do oranţerie předváděli zahrádkáři ze Skalky moštování 
jablek. Velkou pozornost, zvlášť u dětí, poutalo drcení jablek. Drtič 
byl vyroben ze starého jízdního kola, šlapáním si kaţdý mohl 
jablka nadrtit a pak mošt okoštovat. 
 

U vstupu do oranţerie 
byla květinová výzdoba 
z anturií. ZO Vnorovy 
představila kolekci jablek 
od pana Zrůny. ZO 
Archlebov ukázala naaranţovaný stůl zeleniny a ovoce - i exotického. 
ZO Hrubá Vrbka ovoce. Naše ZO ukázala uskutečněné akce ve fotografii. 
Košt slivovice, košt trnek, (povidel), výstavu ovoce a zeleniny a vaření trnek. 
Fyzicky jsme ukázali přípravky na pasírování trnek – retro síto i síto nové, 
na kterém se pracuje dnes. Na stůl jsme pak postavili vzniklé produkty, na 
odbyt šly hlavně trnky. Územní sdruţení ČZS Hodonín prezentovalo 
několikaleté výsledky soutěţe mladý zahrádkář, které se zúčastňují některé 
základní školy okresu a mají vynikající výsledky. Výstava skončila v neděli v 
17 hod. Přes nepřízeň počasí měla akce úspěch. Teď několik fotek. 

Antonín Maňák 

SZPO 

PŘEDNÁŠKA LÉKAŘE 

Dne 19. října Spolek zdravotně postiţených občanů uspořádal pro své členy a ostatní občany zdravotní přednášku 
s MUDr. Jiřím Ovečkou na téma „První pomoc při úrazech a civilizační nemoci“. 

Zúčastnilo se téměř čtyři desítky lidí. Přednáška byla zajímavá a vyčerpávající, doplněná promítáním daných 
modelových situací. Po skončení přednášky mohli účastníci klást různé dotazy ať na první pomoc, nebo individuální 
zdravotní problémy, které jim přítomný lékař zodpověděl. Po přednášce následovalo malé pohoštění a volná zábava. 

Pokud se ohlédneme zpět, uspořádali jsme v červnu výlet na koupání do Pasohlávek, na který se nám podařilo získat 
velké slevy. Uţili jsme si velice pěkný den v nádherném prostředí s výhledem na Pálavu a její okolí. 
ZÁJEZD na HOSTÝN 

Tak jako jiţ mnoho let, tak i letos v srpnu jsme uspořádali zájezd na Svatý Hostýn, tento výlet byl beznadějně 

obsazený. Kromě návštěvy kostela, kde byla slouţena za poutníky mše svatá, bylo moţné projít si tři druhy Kříţové 

cesty, prohlédnout si okolí z rozhledny, napít se léčivé vody ze studánky nebo taky navštívit zdejší restaurace a 

pochutnat si na dobrém obědě, či kávě se zákuskem. Pro své blízké bylo moţné něco zakoupit po pouti ve stáncích 

podél cesty. S načerpáním nových sil jsme se vraceli spokojeně domů. Přepravu zajistil pan Štěpán Škopík. 

PŘEDVÁNOČNÍ POSEZENÍ 

Ve středu 7. prosince výbor spolku zdravotně postiţených občanů uspořádal 

pro své členy jiţ tradiční předvánoční posezení. Jak uvedl předseda 

František Řehák „Tuto besedu volíme zvlášť v době adventu, kdy by měli mít 

lidi k sobě blíţ, setkávat se a pobesedovat“. 
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Posezení mělo velký úspěch, sešlo se nás 45. Pro zpestření a 

pobavení vystoupili ţáci základní školy se svým pásmem. Toto 

vystoupení se setkalo s velkým úspěchem. Přišel nás pozdravit i pan 

starosta Libor Kolacia. Poté následovalo volné odpoledne, kde se při 

dobrém pohoštění rozvinula druţná zábava, dokonce si kaţdý z členů 

odnesl drobný dárek. S úsměvem a spokojeně jsme se v podvečer 

vraceli do svých domovů.      

    František Řehák, předseda spolku 

 

 

Čechův dvůr 

Máme za sebou další kulturně-společenskou sezonu a její závěr byl na události velmi bohatý. Obrovský úspěch 

sklidila výstava, věnovaná Romům z Horňácka, kterou připravili pánové Martin Kuchyňka a Lukáš Pachl z Velké nad 

Veličkou.  

Tradiční zakončení prázdnin jsme připravili jak pro děti, tak pro 

rodiče. Poslední srpnový pátek k nám přijal pozvání Honza 

Dědek se svým představením 7 pádů. Jeho hosty v Louce byli 

herečka Veronika Ţilková a bavič Petr Jablonský. Tuto akci 

hodnotíme jako jednu z nejpovedenějších, které se nám zatím 

povedlo uspořádat a hlavním měřítkem, podle kterého tak 

soudíme je fakt, ţe návštěvníci odcházeli domů s úsměvem na 

rtech a nadšení z vyprávění těchto osobností. Uţ nyní můţeme 

prozradit, ţe v pátek 19.5.2023 se uskuteční toto představení 

znovu a můţeme se těšit dokonce na 3 hosty této talk show.  

Ukončení prázdnin pro děti se neslo v duchu vinobraní – 

vylisovali jsme hroznovou šťávu z lúckých hroznů a představili si 

další stolní Vinnou hru z dílny Emila Hlahůlka. V doprovodném 

programu zahrála kapela Rango a večerní posezení zpříjemnila 

horňácká cimbálová muzika s primášem Hynkem Evjákem.  

Tečkou za letošní kulturou bylo představení velických ochotníků 

– Jako pralidé. V příjemném večeru jsme se výborně bavili a 

opět se rozešli domů s úsměvem na tváři. 

Velké pocty se nám dostalo díky spolupráci s Pivovarem Louka. Společnými 

silami a odvedenou prací je moţné naše podniky dohledat v gastro průvodci 

Gourmet jiţní Moravy v kategorii Pivovary a pivnice. Vyhlášení nejlepších 

gastronomických podniků v Brně a na jiţní Moravě proběhlo v brněnské hale 

Industra (bývalá Zbrojovka) a z nejbliţších podniků v našem okolí lze jmenovat 

také, např., Kafé v kině ve Veselí nad Moravou, Víno Botur ve Stráţnici apod. Na 

našem prezentačním místě jsme nabízeli výhradně lokální produkty a nutno 

podotknout, ţe jsme s nimi sklidili velký úspěch – lúcké pivo, domácí sýry, 

patenty, škvarky a chleba. Louka tedy drţí pevné místo na mapě kvalitních 

podniků a výrobků.  

Zimní období vyuţijeme především pro odpočinek a nabrání sil do další sezony, 

a proto je běţný provoz v Čechově dvoře přerušen. Pro rok 2023 se opět 

chystáme připravit několik kulturně-společenských akcí, při kterých se, doufáme, 

budeme bavit a potkávat jako doposud.      

        Martin Kučera 
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XVI.Horňácká Svatohubertská mše v Louce 

Druhá listopadová neděle je jiţ tradičně v Louce spojena se 

Svatohubertskou mší za ţivé a zemřelé myslivce z Horňácka. 

Pandemická situace minulých dvou let tuto tradici trochu 

narušila, ale letos 13.11.2022 byli všichni srdečně zváni na 16. 

ročník Horňácké Svatohubertské mše.  

Jiţ od ranních hodin panoval před kostelem Panny Marie 

Růţencové v Louce a prostorem kulturního domu čilý ruch. V 9 

hodin vyjel od kostela koňský povoz plemenných hřebců a 

vesnicí se začaly rozléhat tóny trubačů, kteří za doprovodu svatého 

Huberta a představitelů mysliveckých řádů zvali občany na 

Svatohubertskou mši. 

Před 10. hodinou se vydal slavnostní průvod v čele se svatým 

Hubertem od kapličky do kostela. Průvodu se účastnili zástupci řádu 

svatého Huberta, Moravští rytíři svatého Rostislava a Kolumbana, 

myslivci z Louky a celého širokého okolí. Průvod doprovázel místní 

duchovní otec P. Petr Wnuk, který celou slavnostní mši celebroval. 

V úpravě Vacek, Selement za doprovodu trubačů ze Zábřehu zpíval 

chrámový sbor z Louky. Mezi obětní dary, které přinášeli myslivci do 

kostela, samozřejmě nechyběl statný ulovený jelen, srnčí zvěř, liška a 

drobná zvěř.  

Celou atmosféru této slavnostní mše umocňovala krásná podzimní 

výzdoba kostela, působivé kázání P. Petra Wnuka a nádherné tóny 

trubačů. Po slavnostní mši všechny návštěvníky přivítalo před 

kostelem nejen slunečné podzimní počasí, ale i veselé tóny 

muzikantů z Lipovjanky. Podávaly se výborné koláčky, horký svařák 

a teplý čaj. Nechyběla ani malá ochutnávka Svatomartinských vín. 

Na své si přišli i milovníci piva. Majitelé místního pivovaru v Louce 

uvařili k této příleţitosti pivo Svatého Huberta, které mohli příznivci 

lahodného moku ochutnat. 

Součástí doprovodného programu bylo letos pasování jednoho 

z členů místního sdruţení Volavec, na lovce ulovené první jelení a 

mufloní zvěře. Tímto pasovaným byl pan Jenda Kučera. 

Neplánovanou součástí doprovodného programu byl proslov 

jednoho z myslivců ze Šakvic, kteří tuto mši navštěvují v Louce uţ 

několik let. V osmdesátých letech působil v Šakvicích duchovní otec 

P. Cyril Škopík, který právě pocházel z Louky. Jeden z myslivců, 88. 

letý pan Jakubčík ze Šakvic vlastnil loveckou zbraň právě po tomto 

duchovním otci Cyrilu Škopíkovi. Tu při této příleţitosti předal 

hlavnímu organizátoru a zakladateli Svatohubertských mší v Louce 

myslivci, panu Janu Škopíkovi mladšímu. Vše bylo neplánované a 

pro obdarovaného zvláště dojemné.  

Dospělí i děti rovněţ obdivovali před kostelem jelení a srnčí trofeje v ţivotní 

velikosti. Samozřejmě nechyběli ani stánky s odbornou mysliveckou tématikou a 

prezentace optiky Swarowského, kterou si návštěvníci mohli letos poprvé 

vyzkoušet na venkovním prostoru. V kulturního domu byla rovněţ výstava 

mysliveckých obrazů a prodej dřevěných výrobků řezbářů ze Šumavy a jiných 

drobných mysliveckých předmětů. V sále byla pak připravena slavnostní tabule 

pro pozvané hosty. Po společné modlitbě se všichni s chutí pustili do teplé 

baţantí polévky. 

Byla to krásná podzimní neděle, naplněná nejen duchovním, ale i kulturním 

záţitkem. Bylo to setkání myslivců, kamarádů a přátel, ale i krásná vzpomínka 

na ty myslivce, kteří uţ mezi námi nejsou. 

CO SE U NÁS DĚJE 
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Velký dík patří hlavně Ing. Janu Škopíkovi, sponzorům a všem, kteří přispěli a podíleli se jakýmkoliv způsobem na 

průběhu této nevšední společenské akce.Všem přeji, abychom se v této sloţité době naučili přírodu chránit, čerpat 

z ní energii a zachovat ji pro naše děti.        Jarmila Hrbáčková 

HAVÁRIE vody u lékaře aneb lúčtí divadelníci zachránili kulturák 

V pátek 11. listopadu došlo k havárii vody v prostoru lékařské ordinace na 

KD v Louce. Prasklá přívodová hadice k WC během krátké doby kompletně 

zaplavila ordinaci, sesternu, čekárnu i sociální zázemí, kde byla vyplavena 

omítka a došlo také k poškození dlaţby. 

Štěstí v neštěstí byla přítomnost členů 

ochotnického divadla, kteří v sále KD nacvičovali 

na divadelní představení. Všimli si v přísálí kapající 

vody ze stropu a okamţitě uvědomili vedení obce 

a p. Ivetu Maňákovou. Jen díky včasnému 

odemknutí ordinace a rychlému zásahu všech 

přítomných nedošlo k dalšímu poškození prostor 

kulturního domu. Bezprostředně po otevření 

ordinace dosahovala hladina vytečené vody do 

výše aţ 6 cm. 

Členové hasičského sboru neváhali a okamţitě 

poskytli své vysoušeče a zajistili také zapůjčení 

dalšího od hasičů z Velké nad Veličkou. Manţelům 

Ivetě a Miroslavovi Maňákovým děkujeme za 

noční zabezpečení prostoru. Vzniklou závadu 

okamţitě odstranil pan Zdeněk Maňák.     A. Vašicová 

Stromeček 

14. listopadu za pomocí těţké techniky firmy pana Přibyla zaměstnanci obecního úřadu 

postavili před obecní úřad 10 metrů vysoký strom, který nám poskytli manţelé Marta a Josef 

Slovákovi z Dolního konce. Strom jim rostl před jejich rodinným domem několik desetiletí a 

také ozdobený těšil ve vánoční čas celé okolí. Mockrát jim děkujeme. 

Převoz přes vesnici jako kaţdoročně zabezpečil se svým autem pan Milan Fišer. Všechno 

fotoaparátem dokumentoval pan František Gajovský. A co by byl vánoční strom bez ozdob? 

Ozdobený vánoční strom je jedním ze symbolů Vánoc, s tím si mistrně v pátek podvečer 

poradil pan Jan Kraus z Tasova. Nyní uţ nezbývá neţ popřát klidný adventní čas a krásné 

svátky.           A. Vašicová 
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Světluškový průvod 
Ve středu 26. října jsme uspořádali jiţ tradiční 

Světluškový průvod. Tentokrát jsme se sešli u 

mostu přes Veličku v Dolním konci.  

Za doprovodu pohádkových písniček 

prostřednictvím místního rozhlasu večerní 

pohádkové putování pokračovalo přes Dolní 

konec, následně průtahem dědiny. U pomníku 

padlých při malém zastavení jsme uctily památku našich předků, 

kteří poloţili svůj ţivot za lepší budoucnost nás všech a vzpomněli 

na vznik naší státnosti zapálením svící. Toho se ochotně ujaly děti 

ve spolupráci s panem starostou obce Ing. Liborem Kolaciou. 

Cílová stanice našeho putování byla před obecním úřadem, kde děti 

hledaly ztracené berušky a při malém občerstvení pokračovala 

druţná zábava. 

Spokojeni jsme 

se rozcházeli 

jiţ za tmy domů, kde se broučci a berušky uloţili ke spokojenému 

spánku.  

Za zdárný průběh této akce děkuji členkám výboru Českého 

červeného kříţe Louka, mládeţi za 

provázení, členům hasičského sboru Louka 

za bezpečný průběh, fotografovi Pavlu 

Lajzovi za zdokumentování naší akce a 

spolupráci s Obecním úřadem v Louce. 

        

             Anna Vašicová – předsedkyně ČČK 

Rozsvícení vánočního stromu a posílání přání Ježíškovi 

První adventní neděli jsme v Louce zahájili za hojné účasti občanů 

Louky všech věkových kategorií před Obecním úřadem. Pan starosta 

Libor Kolacia přivítal všechny přítomné a odpočítal dětem vypuštění 

balónků s přáním Jeţíškovi. Poté následoval doprovodný program, ve 

kterém vystoupily se svým pásmem básniček a písní děti DFS 

Lúčánku za doprovodu cimbálové muziky sloţené z lúckých rodáků.  

Několik písní zazpívali pánové Muţského sboru Louka. Závěrečnou 

píseň „Došli jsme k vám na koledu“ jiţ zpívali všichni přítomní.  

Nakonec byl za společného odpočítání dětí a pana starosty rozsvícen 

vánoční strom. O drobné teplé občerstvení se postaraly členky MS 

ČČK Louka.  

Děkujeme těm, kteří přispěli ke zdárnému průběhu nedělního 

odpoledne. Všem přejeme poklidné proţití adventních dnů. Dětem ať 

se splní jejich přáníčka.    Anna Vašicová 
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Zapomenuté příběhy našeho kraje 

Čtvrteční podvečer jsme se sešli v hojném počtu v přísálí 

kulturního domu v Louce se spisovatelem, publicistou a 

novinářem a folkloristou zabývajícím se Slováckem 

PeadDr. Jiřím Jilíkem na přátelské besedě při kávě nad 

„Zapomenutými příběhy našeho kraje“. Akci uspořádala za 

místní knihovnu p. Machálková. 

Povídky byly o lúcké tvrzi, o jejím nejslavnějším obyvateli 

Jakubu Palailogovi a o jiných příbězích z Veselska. Mnozí 

z nás přítomných určitě nevěděli, nebo jiţ pozapomněli, jak 

je naše tvrz historicky spojena s hlavním městem Prahou, 

Vídní aţ po Řím.  

Rovněţ bylo moţné zakoupit autorovi jiţ vydané knihy a 

příběhy potěšit své blízké dárkem pod vánočním stromkem.

     Anna Vašicová 

 

 

 

 

 

 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V neděli 11. prosince nám bylo ctí přivítat do řad občanů obce Louka 6 dětí – nových občánků, 2 holčičky a 4 kluky. 

Slavnost se konala v přísálí KD za hojné účasti rodičů, prarodičů a dalších příbuzných. Tentokrát jsme přivítali 

Alţbětku Kolaciovou, Oliverka Ţaludka, Adámka Hrušku, Jiříčka Holbu, Miu Němečkovou a Michaelka Maňáka.  

Slavnostní akt uvedl Lúčánek písní Malučký sem já byl, po které proběhlo přivítání všech přítomných. Následoval 

proslov pana starosty, který popřál dětem šťastný a spokojený 

ţivot v naší obci, rodičům trpělivost a radost ze svých 

potomků. Děti z Lúčánku navodily společně s Kačkou a 

Hynkem Evjákovými příjemnou atmosféru kulturním 

vystoupením, básničkami a písněmi, které nejmenší děti 

s úţasem sledovaly. 

Rodiče obdrţeli po podepsání pamětní knihy od obecního 

úřadu hračku, památníček a malý finanční dárek. Poté si 

rodiče připili s panem starostou a následovalo focení 

v kolébce, p. Františkem Gajovským. 

Děkujeme všem, kteří s námi strávili toto příjemné nedělní 

odpoledne.   za KKS, Denisa Chrenčíková 
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KALENDÁŘ AKCÍ 

Kalendář akcí berte prosím jako orientační, pořadatelé si vyhrazují právo na změnu termínu, času či místa akce. 

 

TERMÍNY SVOZU SEPAROVANÉHO ODPADU V ROCE 2023 

PAPÍR 12.1. 9.2. 9.3. 6.4. 4.5. 1.6. 13.7. 10.8. 7.9. 5.10. 2.11. 30.11. 

PLAST 26.1. 23.2. 23.3. 20.4. 18.5. 15.6. 27.7. 24.8. 21.9. 19.10. 16.11. 14.12. 

 

 

 

 

 24 
SOBOTA 

POPŮLNOČNÍ ZPÍVÁNÍ U BETLÉMA 

25 
NEDĚLE  

VARHANNÍ KONCERT 17:00 
Kostel Panny 

Marie Růžencové 

29 
ČTVRTEK 

TURNAJ VE STOLNÍM TENISE KD 

 1 
NEDĚLE 

NOVOROČNÍ VÝŠLAP 

21 
SOBOTA 

HASIČSKÝ PLES KD 

 10 
PÁTEK 

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL KD 

18 
SOBOTA 

FAŠANKOVÁ OBCHŮZKA 

 

22 
STŘEDA 

PŘEDNÁŠKA (MUDr. Petr Dvorský): PRVNÍ POMOC PŘI ÚRAZE 

17:00 

25 
SOBOTA 

UKLIĎME ČESKO 

 8 
SOBOTA 

VELIKONOČNÍ DÍLNY Čechův dvůr 

15 
SOBOTA 

KOŠT TRNEK KD 

21-23 
PÁTEK-NEDĚLE 

MLADÉ HORŇÁCKO 
Velká nad 

Veličkou 

30 
NEDĚLE 

STAVĚNÍ MÁJE ROČNÍK 2005 u školky 

30 
NEDĚLE 

RCEP – Letečtí modeláři Letiště LMK u školky 
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